
Министар Дачић председавао неформалном састанку министара иностраних послова земаља чланица Организације за црноморску економску сарадњу 
петак, 23. септембар 2016.

Први потпредседник Владе и министар спољних послова Републике Србије Ивица Дачић
председаваo је неформалном састанку Савета министара иностраних послова земаља
чланица Организације за црноморску економску сарадњу (BSEC), који је одржан на
маргинама заседања Генералне скупштине УН-а у Њујорку.
  
На састанку је било речи о могућностима унапређења сарадње у оквиру BSEC, а
разматрана су и питања реформе Организације, пре свега у циљу њене веће
ефикасности и пројектне оријентисаности.

Министар Дачић истакао је да Србија придаје велики значај развоју регионалне сарадње
и добросуседских односа, и да ће наше председавање, у периоду до 31. децембра 2016,
бити фокусирано на даље јачање сарадње између свих земаља чланица Организације у
областима од заједничког интереса. Указао је да смо, као приоритете свог председавања
истакли развој економске сарадње и унапређење рада Организације, као и да смо
спремни да са нашим партнерима разговарамо о свим темама које би допринеле
унапређењу сарадње у региону Црног мора. Сматрамо да би BSEC могао да представља
оквир у којем би земље региона могле да склапају конкретне послове и пројекте из
области трговине, туризма, финансија, инфраструктуре, инвестиција, укидања царинских
и других баријера и др. У том смислу, министар Дачић је подвукао потребу да се
приликом креирања пројеката акценат стави на њихову функционалност, сврсисходност
и одрживост, као и да начини за финансирање буду обавезан део пројекта, а не као до
сада да се очекује да се они финансирају из буџета Организације.

На састанку су размењена мишљења о будућим активностима у Организацији и
заједнички је оцењено да је потребно наставити са досадашњом оријентацијом
Организације ка развијању економских и других облика сарадње који су у интересу свих
земаља чланица у ширем црноморском региону.

У наставку је уводно излагање министра Дачића на састанку BSEC:

"Уважени министри,
Господине генерални секретару,
Поштовани комесару,
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Драги гости,

Част ми је да председавам овим уваженим скупом и желим да се захвалим на доласку и
учешћу на састанку који нам традиционално омогућава да се окупимо и у мање
формалном амбијенту разменимо мишљења о актуелној ситуацији и будућим плановима за
нашу Организацију за црноморску економску сарадњу.
На почетку бих истакао да Република Србија придаје велики значај развоју регионалне
сарадње и добросуседских односа, и да ће наше председавање бити фокусирано на
даље проналажење модела сарадње између свих земаља чланица Организације у
областима од заједничког интереса.
Иако је Србија, као приоритете свог председавања истакла развој економске сарадње и
унапређење рада Организације, спремни смо да са нашим партнерима разговарамо о
свим темама које би допринеле унапређењу сарадње у региону Црног мора.

У том смислу бих указао на неколико главних тачака:

1. Када је реч о унапређењу рада Организације, свесни смо проблема и изазова са којима
се BSEC суочава. У том смислу, Република Србија охрабрује земље чланице да понуде
идеје и решења који би помогли повећању ефикасности BSEC. Као основни проблем, ми
видимо недостатак реализације пројеката. Начелно, предлози за пројекте постоје,
међутим услед недостатка средстава, ти пројекти углавном не одмакну даље од нацрта. С
обзиром да је BSEC економска организација која се не бави политичким односима између
земаља чланица, пројекти су срж и основа њеног постојања. Без конкретних активности,
BSEC је само шкољка међународне организације. У том смислу, Србија предлаже да се
приликом креирања пројеката акценат стави на њихову функционалност, сврсисходност
и одрживост, као и да начини за финансирање буду обавезан део пројекта, а не као до
сада да се очекује да се они финансирају из буџета Организације.

Поред тога, Република Србија сматра да би требало пронаћи системско решење за
смањење административних трошкова, уз евентуално смањење броја састанака,
интегрисање сродних радних група и друге начине које бисмо заједно дефинисали.
Предлози у овом правцу су већ изношени током претходних председавања, нарочито
током председавања Руске Федерације и мишљења смо да на томе треба даље радити.

2. Унапређење економске сарадње и економског положаја земаља чланица је, што се
тиче Републике Србије, приоритет број један, како у BSEC, тако и у већини других
међународних организација. Сматрамо да би BSEC требало да представља оквир у којем
би земље региона могле да склапају конкретне послове и пројекте из области трговине,
туризма, финансија, инфраструктуре, инвестиција, укидања царинских и других баријера
и др.

3. Имајући у виду актуелно заседање Генералне скупштине УН-а, током којег ће Србија у
име држава чланица BSEC поднети на усвајање Резолуцију о сарадњи између
Уједињених нација и BSEC, сматрам да је ово добра прилика да говоримо и о сарадњи
BSEC са другим међународним организацијама, као и са Европском унијом, чему Србија
као земља кандидат придаје велики значај.

 2 / 3



Министар Дачић председавао неформалном састанку министара иностраних послова земаља чланица Организације за црноморску економску сарадњу 
петак, 23. септембар 2016.

Поштоване колеге, сада бих вас замолио за ваше сугестије и идеје о поменутим, али и о
другим темама које сматрате значајним, а које спадају у делокруг црноморске сарадње
као што је између осталог и припрема Самита поводом 25 година оснивања BSEC.

Такође, замолио бих генералног секретара амбасадора Христидиса за његову цењену
помоћ и смернице, с обзиром да сам уверен да нико од нас овде не познаје боље
Организацију од амбасадора Христидиса.

Хвала."
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